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VÁŽENÍ LOUŇOVÁCI,

držíte v ruce Louňovický zpravodaj s pořadovým číslem deset, kterým začínáme jeho třetí 
ročník. Před několika (tý)dny jsme vstoupili do nového roku 2009 a připomněli si desáté 
výročí založení Spolku staromilců v Louňovicích.

Chci Vám všem, občanům Louňovic i jejich příznivcům, popřát do právě probíhajícího roku 
vše nejlepší, hodně zdraví, elánu a optimismu. Naší obci přeji úspěšné dokončení především 
výstavby plynofikace a zajištění posílení vodních zdrojů, či pokračování připravovaných 
projektů a všem spolkům, sdružením i neformálním aktivitám zdar při jejich další činnosti, 
která obohacuje každodenní život v naší krásné obci. Louňovickému zpravodaji přeji hodně 
čtenářů i dalších přispěvatelů.                                                                                                   

                                 Váš starosta



INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU
Z jednání zastupitelů obce Louňovice listopad–prosinec 2008 
Nejžhavějšími tématy projednávání bylo dokončení 
plynofikace obce Louňovice, řešení likvidace odpa-
dů, zajištění vodních zdrojů a řádný chod čistírny od-
padních vod. 

K dokončení výstavby plynofikace probíhala složitá 
jednání, která vedla ke zdárnému uzavření dohody 
s plynárenskou společností STP Net, s.r.o., s termí-
nem zahájení a dokončení 2. a 3. etapy výstavby ply-
nárenského zařízení včetně přípojek ke konečným 
zákazníkům v průběhu roku 2009.

Propojení nových vrtů z lesa do vodárny stále vázne 
na České zemědělské univerzitě jako vlastníku les-
ních pozemků.

Do čističky odpadních vod bylo instalováno zařízení 
k odstraňování fosforu a v rámci reklamace vyměně-
ny elementy na provzdušňování. Po této rekonstruk-
ci splňuje všechny stanovené parametry. 

Stálé problémy s udržením pořádku kolem kontej-
nerů a jejich přeplňováním denně řeší pan Daneš. 
Jistou pomocí by mělo být rozšíření stanovišť s kon-
tejnery na konec lesa za vodojemem a pod chatovou 
oblast u hřbitova, na okraji Louňovic, pro občany 
z části obce Srbín, která přiléhá k obci Louňovice. 
Došlo totiž k dohodě s obcí Mukařov, že likvidaci 
odpadu pro tuto lokalitu bude zajišťovat naše obec, 
včetně vybírání plateb.

S obcí Mukařov bylo řešeno zajištění povrchové úpravy 
části komunikace kolem rybníku Požár. Návrh Mukařo-

va odsouhlasen nebyl, i když by byla investice zajiště-
na z jejich strany, protože by tím byla veškerá dopra-
va na  území Srbína do nové zástavby vedena přes 
Louňovice po hrázi rybníku Požár přes mostek, který 
má z důvodu špatného stavu omezenou nosnost.

Jednání byla vedena také kolem nedostatků schvá-
leného územního plánu obce Louňovice a je-
ho nedokončených změn a doplňků. Připraveny 
jsou podklady pro projednání další změny nebo 
aktualizace územního plánu tak, aby byly sjed-
noceny formulace textové části, grafické části 
a regulativů a zohledněny návrhy schváleného Pro-
gramu obnovy venkova obce Louňovice.       mb

Plynofikace
Pro všechny, kteří očekávají zprávu o pokračování ply-
nofikace obce Louňovice, máme velmi pozitivní zprá-
vu. Výstavba 2. i 3. etapy plynofikace obce Lou-
ňovice v tomto roce proběhne! Obec podepsala 
dodatek ke smlouvě s plynárenskou společností STP 
Net, s.r.o., kde je jasně definované, že celé dokonče-
ní plynofikace obce proběhne v letošním roce 2009. 
V mezičase nabylo právní moci stavební povolení i pro 
3. etapu plynofikace, takže opravdu nejsou žádné pře-
kážky pro zdárný průběh výstavby. V současnosti pro-
bíhá zadávání veřejné soutěže na dodavatele stavby. 

Nám všem můžeme jen popřát pro letošek trpě-
livost při průběhu stavebních prací.   mb                      

§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§
Obecní knihovna

Jak možná někteří z Vás již měli 
možnost zjistit, v obecní knihov-
ně došlo v poslední době k vý-
měně. Na místo knihovnice na-
stoupila paní Marie Danielová 
a my ji tímto chceme přivítat 
a  popřát jí spoustu příjemně 
stráveného času se zájemci o li-
teraturu z řad našich občanů. 
Současně bychom velmi rádi po-
děkovali dosavadnímu strážci 
našeho literárního fondu panu 
Ottovi Krutskému za dlouhole-
tou činnost pro knihovnu a její 
oddané návštěvníky.

V roce 2008 došlo ze strany dopravce Veolia Transport 
několikrát k výpadku linky 385 ze zastávky Louňovice. 
Obec tuto vzniklou situaci reklamovala u ROPIDu (Regi-

onální organizátor Pražské integrované dopravy). Výsled-
kem byl postih dopravce a obci budou o udělené sankce 
kráceny platby, které vynakládá na dopravní obslužnost.
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§§§§§§§§§§§§§§§§§&§§§§§§§§§§§§§§§§§
ŽENÍŠKOVA KNIHOVNA LOUŇOVICE

výpůjční doba od ledna 2009 

pátek  1600–1800 hodin

s novou knihovnicí Marií Danielovou

§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§

V souladu s Obecně závaznou vyhláškou obce Louňo-
vice o stanovení systému shromažďování, sběru, pře-
pravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů na území obce Louňovice a o místním poplat-
ku za provoz systému shromažďování, sběru, přepra-
vy, třídění, využívání a odstraňování komunálních od-
padů na území obce Louňovice připomínáme

PLACENÍ MÍSTNÍCH POPLATKŮ 
v roce 2009 (do 30. března)
1. za odvoz a likvidaci odpadu
Poplatek za likvidaci komunálního odpadu činí pro 
rok 2009:

– 1.500,- Kč na sběrnou nádobu o objemu 110/120 l  
 při frekvenci svozu 1x za 14 dní,

– 750,- Kč pouze pro objekty určené k rekreaci, na 
 sběrnou nádobu 110–120 l, při frekvenci svozu 1x za  
 měsíc.

Po úhradě poplatku bude vydána známka k  nalepe-
ní na popelnici, kterou bude zajištěno jejich pravi-
delné vyvážení v roce 2009.

2. poplatek za psa: 
 – za jednoho psa   60,- Kč,

 – za každého dalšího psa  90,- Kč.

Při úhradě plateb přímo na Obecním úřadu Louňovi-
ce prosíme o dodržování úředních hodin: 

pondělí 1400 – 1600 hodin

pátek     1400 – 1730 hodin.

Pokud bude platba provedena převodním příkazem, 
nebo poštovní složenkou, je třeba uvést číslo vašeho 
domu jako variabilní symbol.

UPŘESNĚNÍ TERMÍNŮ LIKVIDACE 
ODPADU PRO LOUŇOVICE 
v roce 2009 
Výsyp popelnic (zelená známka) – 1 x za 14 dnů 
v pátek každý lichý týden.

Výsyp popelnic (rekreace – fialová známka) – 1 x 
za měsíc: 16.1., 13.2., 13.3., 10.4., 8.5., 5.6., 3.7., 
31.7., 28.8., 25.9., 23.10., 20.11., 18.12./2009. 

Výsyp kontejnerů na zbytkový odpad – každé 
pondělí a pátek

Výsyp kontejnerů na plast – každý pátek

Výsyp kontejnerů na papír – každé sudé 
pondělí

Výsyp kontejnerů na sklo – 1 x za měsíc: 7.1., 4.2., 
4.3., 1.4., 29.4., 27.5., 24.6., 22.7., 19.8., 16.9., 14.10., 
11.11., 9.12./2009

Velkoobjemový odpad – vždy sobota 9.30 – 
11.30 (do naplnění): 4. dubna a 5. září u hřiště TJ 
Slávia; 11. dubna a 12. září u hřbitova; 18. dubna 
a 19. září na hrázi rybníku Požár; 25. dubna a 26. 
září na hrázi rybníku Louňovák; 2. května a 3. říj-
na za lesem s vodojemem

Železný šrot – na hřiště TJ Slávia Louňovice do 
21. června a do 11. října

Elektroodpad – 1 x za měsíc v sobotu od 16.00 
do 17.00 hodin: 17.1., 14.2., 14.3., 11.4., 9.5., 6.6., 
4.7., 1.8., 29.8., 26.9., 24.10., 21.11., 19.12./2009

Nebezpečný odpad – 10. a 11. května a 5. a 6. září 
od 16.00 do 17.00 hodin 

Pneu – 13. a 14. června od 16.00 do 17.00 hodin

Důležité upozornění: známka k označení po-
pelnice (zelená i fialová) je určena výhradně pro 
sběrnou nádobu o objemu 110 l a 120 l ! Sběrnou 
nádobu o objemu 240 l je nutno označit dvěma 
známkami, tedy uhradit stanovený poplatek 2x. 
Jinak nebude tato nádoba vyprazdňována. 

Upřesnění termínů likvidace odpadu pro část 
Srbína v roce 2009: platí stejné termíny a pod-
mínky jako pro Louňovice, kromě možnosti vý-
sypu jednotlivých popelnic – nelze zajistit pro 
nepřístupnost k nemovitostem. Odkládání do-
movního odpadu z části katastru obce Srbín je 
umožněno pouze do kontejnerů pro odkládání 
směsného a separovaného odpadu na dvou sta-
novištích na hranici katastru Louňovic a Srbína:

1) za vodojemem na okraji lesa
2) na konci ulice Srbínská.

}}} DŮLEŽITÁ UPOZORNĚNÍ   |||
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•••ZE ŽIVOTA OBCE•••

V úterý 28. října 2008 uplynulo 90 let od vyhláše-
ní samostatnosti Československé republiky. V upo-
mínku významného dne jsme v nově budovaném 
veřejném sportovním areálu v Louňovičkách zasa-
dili Lípu státnosti.  Tuto akci zorganizovali členové 
Občanského sdružení Sportklub Louňovice za po-
moci obecního úřadu.

Od samého rána bylo nevlídně, mlhavo a drobně pr-
šelo. Přesto se krásný strom z místního zahradnictví 
podařilo zasadit. Možná, až se rozkošatí, tak si sou-
sedé v jejím stínu občas vzpomenou na rok 1918, 

možná i na verše Svatopluka Čecha, rodáka z neda-
lekého Ostředku:

„Pak přála si, bych vynesl ji ven
pod jasné nebe. Ustlal jsem ji v trávě
na plášti svém. Kraj ve sváteční slávě
kol usmíval se bouří osvěžen.
Pod každým listem kvetoucího křoví,
na každém stéblu husté traviny
se houpal klenot vláhy démantový –
vše v slzách blaha, úsměv jediný.“

Ivan Petružela

Lípa státnosti

Starosta obce Pavel Čadil s členy Občanského sdružení Sportklub Louňovice při sázení 
Lípy státnosti v nově budovaném sportovním areálu v Louňovičkách.
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Mikuláš 
Pro uspořádání letošní Miku-
lášské nadílky v Louňovicích 
v sobotu 6. prosince 2008 
jsme tentokrát zvolili hosti-
nec U Henců. Trochu jsme 
měli obavy, že bude málo 
místa. Přece jenom sál v hote-
lu U sv. Huberta, kde jsme do-
sud každoročně tuto akci pro 
děti organizovali, nabízí úpl-
ně jiné prostory. Ale všech-
no dopadlo dobře, vytvořilo 
se skoro domácí prostředí. 
Místa bylo dost pro všechny, 
dokonce ještě s rezervou. Mi-
kuláš, dva andělé, dva čerti 
a Lucifer přišli něco málo po 
16.   hodině a všech přítomných  
51 dětí postupně předneslo 
nějakou pěknou básničku nebo zazpívalo písničku 
a všechny děti dostaly od Mikuláše balíček dobrot. 
Lucifer i čerti tentokrát moc nestrašili. Možná proto, 

že se tady asi sešly samé hodné děti. Vlastně jedno-
ho kluka čert odnesl, ale když slíbil, že už bude hod-
ný, tak ho zase vrátili z pekla zpět.                  mb a dk    

Halloween 2008
Tato nevšední americká oslava dušiček zdomácněla 
už i v Louňovicích. 31. října se již popáté na ulicích
a v uličkách objevily děti převlečené za strašidla, 
upíry, zombíky či čarodějnice a obcházely domy, 
kde podle původní americké tradice dostaly „kole-
du“. Velkým zážitkem pro ně určitě bylo překvapení 
připravené na fotbalovém hřišti, kde měly samy 
a potmě jít jenom podle malých čajových svíček pro 
svou sladkou odměnu. 
Zakončení se nádherně vydařilo u táboráku, kde se 
opékaly buřtíky.                                                  eb

Lampionový průvod 2008
Tentokrát se lampiónový průvod ko-
nal až 29. listopadu. Protože byla už 
pořádná zima, bylo potřeba o něco 
proti loňsku zkrátit trasu. Nikomu 
to ale určitě nevadilo. Sraz byl na 
Horní návsi a poté jsme se všichni 
vydali dolů podél zvoničky, ulicí 
Obecní na Dolní náves a dále ulice-
mi Svojetickou, Jižní a Za hřištěm až 
za fotbalové hřiště. Zde byl průvod 
zakončen krásným ohňostrojem.      eb }}}
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Vánoce v Louňovicích
Když se řekne Vánoce v Louňovicích, 
vybaví se tradiční zpívání na návsi 
před Štědrým dnem. Nejinak tomu 
bylo i letos. V sobotu 20. prosince 
2008 jsme se společně sešli v půl šes-
té v podvečer pod louňovickou zvo-
ničkou na sousedském popovídání 
u zapálených ohňů a loučí, popili 
horkého čaje, svařeného vína, ochut-
nali pečené kaštany a zazpívali si 
vánoční koledy pod taktovkou On-
dřeje Cutycha a jeho stále se rozrůs-
tajícího sboru (letos už 19členného). 
Ani letos mezi nimi nechyběl só-
lista Jirka Pospíšil se svojí „Vzhůru, 
vzhůru, pastuškové“, kterou ho na-
učil jeho tatínek, známý zpěvák Jára 
Pospíšil.  Počasí nám sice mnoho 
nepřálo, ale byli jsme rádi, že odpo-
ledne alespoň přestalo pršet. Přesto 
prostranství pod zvoničkou bylo úplně zaplněné 
a zpívaly i docela malinké děti. Krásně nasvícené jes-
ličky s Ježíškem, Pannou Marií a Josefem, postavené 
vedle zvoničky, nás těšily ještě po celé vánoční svát-
ky. Veliké poděkování patří všem, kteří zajistili posta-
vení jesliček, muzikantům zpěvákům a organizáto-
rům, a také všem, kteří přišli a vytvořili nádhernou 
atmosféru předvánočního očekávání.

Když je řeč o vánočním zpívání, je třeba se ještě zmí-
nit o zpěvech předvánočních pátečních, které letos, 
podobně jako loni, byly opět v úplně plném hostinci 
U Henců, a to v pátek 12. prosince. A na Štědrý den 
se zde stejní přátelé sešli opět, krátce po poledni, 
udělali si radost ještě jednou, společně si zazpívali 
vánoční písně a naladili se na štědrovečerní večeři.

.             mb a dk 

Adventní koncert

Když jsme zhruba před rokem dostali od členů sou-
boru Státní opery Praha nabídku na uspořádání kon-
certu, nebylo otázkou zda, ale kdy a hlavně kde kon-
cert uspořádat. V některém z místních hostinců? To 
jsme zamítli jako nedůstojné. A tak jsme zkusili oslo-
vit pana faráře z našeho (mukařovského) kostela 

a díky jeho ochotě se koncert uskutečnil 
právě tam. Kdo si nenechal ujít tuto jedi-
nečnou příležitost a na druhou adventní 
neděli 7. prosince 2008 od 14 hodin při-
šel do mukařovského kostela Nanebe-
vzetí Panny Marie, určitě nelitoval. V ten-
to předvánoční čas jsme si svou duši 
potěšili poslechem České mše vánoční 
od Jakuba Jana Ryby v nádherném podá-
ní sólistů Státní opery Praha Petry Břichá-
čové (soprán), Stanislavy Moravové (alt), 
Jindřicha Nečesaného (tenor), Františka 
Ryšavého (bas) a dalších zhruba 20 čle-
nů sboru SOP, za varhanního doprovodu 
a pod vedením sbormistra SOP pana Adol-
fa Melichara. Když nám na rozloučenou 
ještě zazpívali „Narodil se Kristus Pán“ 

a my se k nim přidali, zpíval sborem celý kostel. Záži-
tek to byl pro všechny zcela mimořádný.

Ještě je třeba dodat, že členové souboru věnovali celé 
dobrovolné vstupné mukařovskému kostelu, a proto-
že se jim u nás líbilo, máme příslib, že by mohlo v bu-
doucnu následovat pokračování.                         mb a pč         
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Bruslení v Louňovicích

Tak napotřetí nám to vyšlo!
Konečně jsme se po dvou všelijakých zimách dočkali 
zamrzlých rybníků, a  tak se v sobotu 3. ledna 2009 
veřejné bruslení na Louňováku vydařilo. Asi 100 
bruslařů s jejich „trenéry“ a „fandy“, od dvouletých 
až po sedmdesátníky, se celé odpoledne prohánělo 

po krásně kluzkém ledu. Prostě pohádka. Došlo i na 
soutěže pro děti, odměněné cenami a rovněž na ho-
kej. Podával se čaj, který pro některé dospěláky byl 
schlazen rumem. Dvouhodinový program se všem 
líbil. Tak zase za rok.

rč                                                 

Na lyžích kolem Louňovic
Zima v Louňovicích umožňuje také re-
kreační lyžařskou turistiku. Členka obec-
ní komise Eva Barnhartová přišla se za-
jímavým nápadem, zorganizovat společ-
ný výlet po okolí Louňovic i pro ty, kteří 
by to na běžkách chtěli jen tak zkusit. 
Trasu vybral zkušený běžkař z Vysočiny 
Karel Máslo, který se svojí ženou Julkou 
podnikají běžkařské túry pravidelně.  
Letos nás potkal problém již v přípravě, 
protože cesty ve Voděradských Buči-
nách byly upraveny lesním hospodářem 
dokonale,  úplně zbaveny sněhu a navíc 
ještě posypané štěrkem. Náhradní trasu 
jsme zvolili z Louňoviček lesem do Žer-
novky, na Mukařov a zpět na Louňovický 
rybník. Pěkný dvouhodinový výlet jsme 
zakončili u Henců. Louňovická běžka 
2009 měla tři aktivní účastníky, čtyři di-
váky. Na trase jsme potkali pět běžkařů. 
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Velmi příjemný byl závěr. U Henců probíhalo setká-
ní staromilců a jejich příznivců, obdivujících krásu 
starých fotografií Louňovic a okolí. Mezi jinými mají
i pěkné fotografie, které dokumentují zimní lyžová-
ní v naší obci již v minulém století. Možná příští rok, 

se přidáte i vy a projedete se po sněhem okrášle-
ných louňovických lesích. Více fotografií z Louňo-
vické běžky si můžete prohlédnout na stránkách 
www.sklounovice.cz.

Ivan Petružela

V sobotu 10. ledna se sešlo 30 příznivců 
louňovické historie v salonku restau-
race U Henců. Setkání zahájil S. Kurel 
uvítacím proslovem, jehož podstatnou 
část Vám na následujících řádcích před-
kládáme. Myslíme si, že jeho citací Vám 
přiblížíme práci Spolku. Úžasný byl 
především výklad o místní historii, kte-
rý zpracoval a přednesl Otto Krutský, 
doplněný mapkami, grafy a dobovými 
fotografiemi, promítanými na pro-
jektoru. Viděli jsme, že svým zápalem 
pro historii našeho kraje a obce se mu 
podařilo vzbudit  zájem zúčastněných, 
o čemž svědčí i následná diskuse, která 
se po skoro dvouhodinové přednášce 
rozvinula. 

Všechny Vás tady vítám.

Od založení louňovického Spolku staromilců 
uběhlo 10 let. Všemu předcházely hospodské de-
baty u piva a zaplať bůh, že ty hospody máme. Byl 
to Otík (Krutský), Tomáš (Skalický) a další, kteří se 
zajímají o historii a oni mají zásluhu, že tento spo-
lek vznikl.

Mne, sběratele pohledů, historie Louňovic zajíma-
la již před 40 lety. Jezdil jsem na burzy pohledů 
a všem bych přál ten pocit, když najdete v hroma-
dě pohledů staré Louňovice. Třeba náves se starou 
hospodou, před ní skalka a pískovna, kde se brá-
val písek na postavení nové hospody.

Také jsme přišli na nápad získávat staré fotografie 
a pohledy od občanů Louňovic a i od těch, kterým 
se dříve říkávalo – letní hosté. Ochotně nám je ko-
píroval Tomáš a vždy zdarma. Každý z členů spol-
ku rád udělá vše pro naší dobrou činnost.

Největším tahounem po všech stránkách je ale Otík 
Krutský. Má přehled o historii, navštěvuje archivy 
a spolupracuje s ostatními v okolí, kteří mají po-
dobnou činnost, jako náš spolek. Možná, že to 
všichni nevíte, že Otík studuje archeologii. Musel, 
ač nerad, opustit své oblíbené vykopávky.

Činnost členů našeho spolku je dobrovolná 
a uchovává formou fotografií, pohledů či psané 

historie něco pro čas budoucí. Nadále budeme 
shromažďovat tyto materiály a prosíme spoluob-
čany o zapůjčení fotografií, pohledů a písemností. 
Jistě se někde najde staré album nebo krabice s fo-
tografiemi Louňovic a spoluobčanů, kteří jsou už 
na pravdě boží.

Smíšené pocity má člověk, který jde kolem kon-
tejneru a z něho „čouhá“ fotoalbum. Vždyť takto 
jsme získali fotografii vilky, která stála na místě 
„Baťovny“ a i krásnou novou „Baťovnu“. A je vám 
smutno, když v albu objevíte fotografie spoluobča-
nů s celou rodinou i s předky  – třeba na koních – 
a pradědečka – pilota starého letadla. Album vy-
hodila asi vnoučata. Proto se i tyto věci snažíme 
získávat a zachovat.

Pořádáme výlety do přírody spojené s prohlídkou 
hradu či zámku. Navštěvujeme výstavy ve skanze-
nech. Ale dlouho jsme již nebyli ve Státní opeře 
nebo v divadle. Dnešní doba je velmi uspěchaná 
a tomuto chvatu občas i my podlehneme, ale když 
se sejdeme, tak si rádi v klidu popovídáme, popi-
jeme a těšíme se na další fotografie, pohledy nebo 
obrazy, které nám připomenou staré Louňovice 
a ty, kteří zde žili před námi.

To je činnost louňovického Spolku staromilců.

S donucením napsal a přečetl Standa Kurel  

©©©

10 let SPOLKU STAROMILCŮ
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POZNAMENEJTE SI  DO KALENDÁŘE
Přehled akcí pro děti i dospěláky

AKCE Termín Místo Organizuje
Louňovická brusle 3. 1.   14.00 Louňovák Barnhartová, Čížek

Louňovická běžka 10. 1.   14.00 křižovatka „Y“ Barnhartová, Petružela

10. výročí Spolku staromilců 10. 1.   16.00 restaurace U Henců Krutský, Kurel

Sportovní ples TJ Slavia 24. 1.   20.00 Muzic-bar Kravín TJ Slavia

Beseda s pamětníky 14. 2.   14.00 restaurace U Henců Čadil

Maškarní bál pro děti 14. 3.   14.00 hotel U sv. Huberta Lázničkovi

Malování vajíček 11. 4.   10.00 knihovna Kodejšová T.

Sportovně relaxační sobota 21. 3.   9.00 mateřská škola Řeháková

Koloběžkový závod 18. 4.   14.00 u ČOV Teršová

Čarodějnice 30. 4.   18.00 za hřištěm TJ Slávia Řeháková

Louňovický tenisák květen tenisový kurt u Formánků Formánek

Spirituál kvintet 2. 5.   19.00 hotel U sv. Huberta Boudová

Chytání ryb 30. 5.  9.00 rybníček na Dolní návsi Pšenička

Den dětí 30. 5.   14.00 hřiště TJ Slávia Kodejšová, Boudová

Cykloenergetická konference 6. 6.   9.00
6. 6.   13.00

6. 6.   18.00

dálková jízda od Zvoničky
orientační závod pro děti
od úpravny vody
odbor. konference u Petruželů

Petružela, Čadil,
Máslo, Petruželová,

Čížek, Petružela

Po stopách kameníka ONDRY 20. 6.   14.00 u závory pod hájenkou Barnhartová

Ukliďme svět a Louňovice 13. 6.   10.00 bude upřesněno Barnhartová, Petruželová

Kroketový turnaj smíšených
dvojic (dospělák a dítě)

29. 8.   13.00 plácek Sportklubu Petružela

Softbalový zápas 
pro náctileté děti

29. 8.   18.00 plácek Sportklubu Petružela

Malování na návsi 30. 8.   10.00 Horní náves Barnhartová

Fáborkový pochod 26. 9.   14.00 v lese za hřbitovem Teršová

Louňovický tenisák říjen tenisový kurt u Formánků Formánek

Drakiáda říjen hřiště TJ Slávia Doležalová

Ukliďme svět a Louňovice říjen    10.00 bude upřesněno Barnhartová, Petruželová

Sportovně relaxační sobota listopad mateřská škola Řeháková

Lampionový průvod 31. 10.   17.00 Horní náves Barnhartová

Mikulášská besídka 5. 12.   14.00 restaurace U Henců Kodejšová

Vánoční zpívání 19. 12.   17.30 pod Zvoničkou Cutych

Humanitární sbírka ošacení podle Diako-
nie Broumov

garáž u hřiště Barnhartová, Hřebcová
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  SPORT  Ê

Závěr roku 2008 jsme prožili tradičně – jak jinak 
než sportovně a takovými „mači pro pobavení“. 
26. prosince to bylo hokejové klání na zimním 
stadionu HASA ve Vršovicích. Mladí versus star-
ší. Šlo o takové povánoční rozhýbání, kdy se ví-
tězi stali starší ve skóre 13:12. Utkání se odehrálo 
na zmíněném stadionu, protože na rybníku Pa-
řez, kde obvykle zápolíme, nebyl přírodní led. 
Ale nic to neubralo na sportovním výkonu.

31. prosince byl dalším sportovním počinem 
Silvestrovský fotbálek na našem hřišti v Louňo-
vicích, který se opět nesl v duchu soutěžení mla-
dých proti starším. Nic naplat, starší mají navrch 
a vítězství 4:1 bylo jejich. Ale obě mužstva se 
v přátelském duchu s odcházejícím rokem roz-
loučila u bohatého silvestrovského pohoštění, 
které v kabinách připravil p. Pacal. 

6. ledna 2009 jsme se sešli na 1. letošní výborové 
schůzi. Mimo běžných klubových záležitostí jsme 

se zabývali „doladěním“ PLESU 24. ledna 2009 
v Music Baru – Kravín. Toto číslo vychází právě 
v době konání plesu a tak věříme, že jsme ho 
dobře zajistili a přejeme Vám hezkou zábavu. 

V rámci zimní přípravy zahajuje „A“ tým Louňo-
vice svoji činnost 24. ledna na zimním turnaji 
v Kostelci nad Černými lesy. Za účasti 16 muž-
stev naší skupiny je to výborná příprava na nad-
cházející jarní sezónu. Do turnaje samozřejmě 
vcházíme s ambicemi na co nejvyšší umístění. 
Turnaj končí v březnu a o výsledku budeme in-
formovat.

Soustředění dorostu proběhne v začátkem břez-
na ve Vojenské zotavovně v Měříně u Slapské 
přehrady, kde je k dispozici i plavecký bazén.Ve-
doucím zájezdu je p. Hořický, ale na 15 kluků 
bude potřebovat „posilu“. Tímto soustředěním 
bude zakončena zimní příprava.
                                                                                  bu

§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§

TJ SLAVIA LOUŇOVICE
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Druhá sportovně relaxační sobota roku 2008 se 
uskutečnila 1. listopadu opět v Louňovicích pod 
taktovkou Dany Řehákové a za účasti 23 cvičenek 
v prostorách mateřské školy. 

Na úvod nám Dana protáhla těla hodinovým ae-
robikem, po kterém měla následovat přednáška 
o novinkách v kosmetice. Jenže pozvaná kosmetič-
ka měla zpoždění, a tak jsme s Gábinou Firstovou 
přešly na „přípravu těla na vánoční shon“, což před-
stavovalo protažení a posílení svalů s overballem 
(to je takový měkký napolo nafouklý míč). Když 
nás konečně kosmetička našla, seznámila nás se 
zajímavým přístrojem na vyžehlování vrásek, a to 
nejen na obličeji. Přístroj umí také pomoci při celuli-
tidě a nepříjemných alergických vyrážkách. Na jedné 
z nás předvedla kosmetička účinnost žehličky na pleť 
pouze na polovině obličeje, abychom měly názorné 
porovnání. Na upravení druhé poloviny obličeje už 
nezbyl čas, a tak jsme měly možnost si je porovná-

vat až do večera při valné hromadě našeho oddílu 
Sport pro všechny v salonku hostince U Henců. Jen 
nevím, zda to nebylo té druhé neupravené polovině 
obličeje líto. Po kosmetické inspiraci následovala 
ukázka zdobení vánočních perníčků. Zuzka Míková 
se svými dvěma dcerami nám názorně ukázaly jak se 
zdobení provádí. Nejlepší ale bylo, že jsme všechny 
měly možnost si zdobení připravenou polevou samy 
hned vyzkoušet na napečených perníčcích. A proto-
že naše pokusy byly neumělé, mohly jsme si každá 
vybrat z jejich překrásných výrobků ten nejkrásnější. 
Pro každou z nás také měla připravený předpis na 
perníkové těsto i polevu a dobré rady. Však jsem to 
už všechno vyzkoušela a s výsledkem jsem byla spo-
kojená. Na závěr cvičení byla zařazena výuka country 
tance s Irenou Batouškovou. Zvládly jsme se naučit 
hned dva a bylo při tom mnoho legrace. 

Příští Sportovně relaxační sobotu na jaře 2009 si ur-
čitě nenechte ujít! Opravdu stojí za to.                 mb

SPORTOVNĚ RELAXAČNÍ SOBOTA
... aneb dámská jízda
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Událo se toho hodně a doufáme, že i rok 2009 
přinese naší obci mnoho zajímavého. Proto vás 
budeme průběžně informovat a snad časem 
i vy nás. K nejviditelnějším změnám patří funkční 
sportovní plácek v Louňovičkách. Díky zářijové bri-
gádě, které se účastnili i zaměstnanci ČSOB, jsme 
instalovali kamenný stůl a položili základy hřiště na 
petanque. Od 28. 10. 2008 zde roste i Lípa státnosti.

Své jsme si užili s projektem parčík. Dostat Evropské 
dotace v programu rozvoj venkova není jednodu-
chá záležitost. Nejprve jsme museli uspět v říčan-
ské Místní akční skupině (MAS). K podpoře byly 
vybrány projekty: obnova komunikace v Babicích, 
odpočinková, sportovní a zájmová zóna v Kamenici, 
obnova veřejných prostranství v Hrusicích, revita-
lizace parku v Mnichovicích, rozšíření veřejného 
osvětlení v Kunicích, rekonstrukce části veřejného 
osvětlení v Ondřejově a částečně i obnova místní 
komunikace v Tehovci. Náš projekt „Parčík – úpra-
va veřejného prostranství v nové zástavbě v Lou-
ňovičkách“ s dotací 148 651 Kč byl rovněž vybrán. 
Potom jsme museli natřikrát doplňovat podklady 
o nejrůznější dokumenty a podpisy. I to je za námi 
a v únoru bychom měli podepsat smlouvu na projekt 

parčík, jehož účelem je vytvoření veřejné zeleně. Vy-
tvořená plocha bude sloužit k aktivnímu odpočinku 
a poznávání se mezi novými občany obce i „starou-
sedlíky“. Jednotlivé položky projektu nejsou až tak 
velké a chtěli bychom je zrealizovat na jaře letošního 
roku.

Co je jisté, je finanční dar ČSOB v hodnotě 30 000 
Kč, který použijeme na houpací koníky na dětském 
hřišti. Již jsou zakoupení, s instalací musíme počkat 
na lepší počasí. Tak to je všechno za loňský rok. Díky 
sousedům, obci a ČSOB se dařilo obohatit volnoča-
sové aktivity v obci. Co však stále chybí, je prostor 
pro náctileté (děti od desíti let). V nové výzvě MAS 
budeme moci podat projekt na víceúčelové hřiště až 
do hodnoty 2 000 000 Kč. Nejsme bez šancí, protože 
obdobné hřiště u nás i v okolních obcích schází. Pro-
blém je v zajištění 10 %, protože Evropská unie hradí 
90 %, a to až po realizaci. U parčíku to je 16 000 Kč 
které uhradí obec. U víceúčelového sportoviště to 
bude větší částka a bez přispění většiny obyvatel 
Louňovic a obce se neobejdeme. S bližšími detaily 
se budete moci seznámit na našich internetových 
stránkách www.sklounovice.cz.           

Ivan Petružela

Tělovýchovná jednota Slavia Louňovice 
každoročně pořádá Sportovní ples. Neji-
nak tomu bylo i letos a 24. ledna 2009 se 
plesalo v srbínském Music Baru Kravín.  
K poslechu a k tanci hrála country sku-
pina „Důraz Band“, která více vyhovovala 
dospělejší generaci. Jenže mezi hosty 
převažovala generace mladší a tak nako-
nec došlo i na diskotéku. Tombola byla 
bohatá.

Podle vyprávění očitých svědků napsala 
Marie Boudová, foto David Láznička

Ples TJ SLAVIA LOUŇOVICE

§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§

§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§
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Další návštěvník Louňovic vyznamenán – MARTA KOTTOVÁ „Laška“ 
Když jsme při státním svátku 28. října 2007 mezi 
osobami, kterým prezident České republiky 
Václav Klaus udělil státní vyznamenání, objevili 
i MUDr. Tomáše Klímu (viz Louňovický zpravo-
daj 2/2008) netušili jsme, že i 28. říjen 2008 bude 
s „naší“ účastí. Stalo se a tento den obdržela oceně-
ní i paní Marta Kottová, rozená Lašová, pro kterou 
je naše obec, kam těsně po 2. světové válce jezdila 

na letní byt, místem krásných vzpomínek na mládí.
Po zjištění její nynější adresy jsem paní Martu v jejím 
libereckém bytě navštívil a nevycházel z údivu, kolik 
elánu je v této drobné ženě s neobyčejně pohnutým 
osudem. Už teď se můžeme těšit na únorové setká-
ní pamětníků a rodáků, na který přislíbila účast. 
Do příštího Zpravodaje připravíme s paní Kottovou 
rozhovor.                                                                          pč

Již druhé vítání nových občánků v roce 2008, se 
uskutečnilo na obecním úřadu Louňovice v pátek 
21. listopadu. S maminkami, tatínky a miminky přišli 
také jejich o něco starší sourozenci, pouze Robin 
Voska, ještě sourozence nemá. Takže malá pozor-
nost nebyla připravena jen pro nové občánky, ale 
i pro jejich brášky a sestřičky. Samozřejmě nechyběl 

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA
VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

Blahopřejeme!
ŽIVOTNÍ JUBILEA

ÚNOR 2008
Jaroslav Soukup  *80
BŘEZEN 2008
Štrobachová Blanka *65
Stengelová Alena *65
Lubor Musil  *65
Václav Mrázek  *60

Růžena Valešová *80
DUBEN 2009
Kája Matulová  *65
Miroslava Kirsová  *80
Marie Macháčková *96
Jan Mareš     *60
Růžena Váňová *90

pamětní list, kytička pro maminky, drobná pozor-
nost pro tatínky a na závěr slavnostní přípitek se sta-
rostou. Zpestření programu zajistily děti z mateřské 
školy, pěkný proslov přednesl pan starosta, miminka 
ani trochu nezaplakala a chvíle společného popoví-
dání v závěru také přispěla k dobré pohodě. 

mb a dk

13



Vážení čtenáři,
už v posledních dvou číslech Zpravodaje ročníku 2008 jsme Vás seznamovaly se zápisy v louňo-
vické kronice za léta 1989 – 1992. Nyní pokračujeme dalším rokem. Opět máte příležitost doplnit 
naší kroniku o osobní vzpomínky, připomínky a zážitky z oněch let. Stačí vhodit obálku s Vaším 
názorem do schránky obecního úřadu Louňovice a označit ji KRONIKA. Děkujeme.

Rok 1993 byl především výrazný tím, že byly vyřizo-
vány restituční nároky (Susovi, Kesnerovi, Kockovi, 
Jiříkovi, Hladíková-Chvalkovský, Řezníček, Pokorný, 
Zvěřinová, Castrová), z nichž téměř většina byla 
uznána jako oprávněná.

Největším investičním úkolem zůstávalo řešení 
výstavby vodovodu a kanalizace. Konečně byla za-
hájena stavba úpravny vody a začíná se tak pomalu 
naplňovat veliké letité přání louňovických občanů – 
mít v obci vodovod. Zastupitelé rozhodli, že všichni 
občané, kteří se připojí na veřejný vodovod, přispějí 
na jeho budování částkou 15 000 Kč za vodovodní 
přípojku. Pro všeobecný nedostatek vody v obci 
byla pitná voda nadále do mnoha domovních studní 
dovážena cisternami. Obec tento dovoz dotovala 60 
korunami za cisternu. Byly provedeny rozbory vody 
z veřejných studní se zjištěním, že voda z nich je pit-
ná jen po převaření.

Na Velikonoce v obci hořelo. Požár vznikl při opravě 
střešní izolace a téměř zničil budovu kina s nově vy-
budovaným hostincem „Svět“ manželů Květoňových 
– číslo popisné 21. Požár propukl v nočních hodi-
nách. Majitelé se naštěstí včas probudili a hned za-
sáhli. Část budovy s kinem byla ale značně poničena, 
i když pomoc povolaných hasičů byla velice rychlá. 
Požár tak definitivně ukončil provoz kina v Louňovi-
cích. Obec zareagovala velkoryse a odpustila pro léta 
1993 a 1994 majitelům hostince poplatky z prodeje 
alkoholu a tabákových výrobků. 

Druhý hostinec v Louňovicích v č.p. 15 provozoval 
i nadále jeho nový majitel p. Hausknecht. Umístil 
zde výherní hrací automat a pořádal zde diskotéky. 
V průběhu tohoto roku však hostinec prodal man-
želům Lalákovým. Ti zde zahájili rozsáhlou rekon-
strukci budovy a hostinec přejmenovali na hotel 
„U sv. Huberta“.

Obec vedla jednání s Výzkumným ústavem materiálu 
a STP Telecom o uvolnění pozemků obce u hřbitova, 
kde tyto instituce provozovaly svá rekreační středis-
ka. Hospodářské budovy a chatičky byly nabídnuty 
obci k odkoupení, avšak cena byla příliš vysoká, pro-
to obec s koupí nesouhlasila.

Na obecní úřad byla pořízena kopírka zn. Canon.

Důležité bylo rozhodnutí zastupitelstva, že se mateř-

ská škola v Louňovicích rušit nebude, i když došlo 
k úbytku dětí. Příspěvek rodičů na provoz mateřské 
školy činil v tomto roce 150 Kč na dítě/měsíc. 

Byla zrekonstruována elektrická síť od trafostanice 
u Holečků k samoobsluze. 

Podle návrhu louňovického výtvarníka Michaela 
Skláře byly vydány pohlednice Louňovic v počtu 
10 500 kusů.

V průběhu zajišťování převodu majetku od bývalé-
ho Místního národního výboru Louňovice na obec 
Louňovice bylo zjištěno, že budova samoobsluhy, 
číslo popisné 1, není ve vlastnictví OD Jednota, která 
zde provozovala prodejnu potravin, ale ve vlastnictví 
MNV Louňovice. Obec tedy vyzvala OD Jednota Ří-
čany k předání tohoto objektu obci. 

Také bylo zjištěno, že k některým soukromým za-
hradám jsou zaploceny i drobné obecní pozemky. 
Zastupitelé rozhodli, že tyto zaplocené obecní po-
zemky o nevelkých výměrách odprodají vlastníkům 
přilehlých zahrad za cenu 100,- Kč/m2. 

Zatupitelstvo požádalo Okresní úřad Praha-východ 
o bezúplatný převod rodinného domu po paní Blaž-
kové (číslo popisné 116 ) na obec. Dům připadl státu, 
neboť paní Blažková zemřela bez dědiců. 

V tomto roce byly zkolaudovány jen 2 rodinné domy 
– novostavba manželů Čížkových a zrekonstruovaná 
chata manželů Měchurových.

Obecní zastupitelstvo řešilo také téměř detektivní 
úkol, zjišťovalo vlastníka bunkru v lese u hřbitova. 
Úkol se nepodařilo vyřešit, majitel zůstal neznámý.

Krajská hygienická stanice zajistila v naší obce celo-
plošné měření výskytu radonu v trvale obydlených 
domech. Kdo měl zájem, umístil si ve své domác-
nosti dva malinké kulaté měřiče, které se po jednom 
roce odevzdaly. Pokud byly zjištěny hodnoty překra-
čující stanovený limit 400 Bq/m3, byla nabídnuta ze 
státních prostředků dotace na zajištění stavebních 
úprav domu k odstranění pronikání radonu z pod-
loží. Měřiče byly rozmístěny ve 128 rodinných do-
mech. V 59 domech byly naměřeny hodnoty nízké 
a v 53 domech hodnoty vyšší než 400 Bq/m3. Ze 16 
objektů měřiče vráceny nebyly. 

Na úklid obce byl přijat Z. Toman, který zde dokon-
čil náhradní vojenskou službu při veřejně prospěš-
ných pracích.

OKÉNKO KRONIKÁŘEK

Z HISTORIE OBCE

14



Veřejná zasedání se konala dvě: první 22. dubna 
(účast 42 občanů), kde se v obecné rozpravě po-
ukazovalo hlavně na špatný stav vozovek. Druhé 
veřejné zasedání se konalo  30.  9. (počet účast-
níků nezaznamenán). Starosta hovořil především 

o problémech financování výstavby vodovodu. 
V tomto roce se v Louňovicích narodilo jen jedno 
miminko. Přistěhovalo se 10 a odstěhovalo se 8 ob-
čanů. 10 louňovických občanů v tomto roce zemřelo. 
Občanů Louňovic tedy ubývá.

PRO VOLNÝ ČAS
ZIMNÍ ZAHRADA – OBYTNÝ PROSTOR PRO CELOU RODINU I HOSTY

Vybudování zimní zahrady souvisí obvykle s přáním 
vytvořit prosvětlený prostor, napojený na obytnou 
část domu, o němž můžeme říci, že zde léto nikdy 
nekončí. Získáme velice zajímavou a útulnou míst-
nost, která  se stane atraktivním spojovacím místem 
mezi interiérem a zahradou, takže již při plánování 
této „přístavby“ je třeba zvolit správnou orientaci ke 
světovým stranám i v  prostoru zahrady.

Z obytné části vstupujeme přímo do prosklené pří-
stavby, v níž najdou místo nejen bujně rostoucí nádo-
bové rostliny, ale i pohodlný sedací nábytek. Rostliny 
v květináčích jsou na rozdíl od záhonových rostlin 
mobilní, mohou se kdykoliv přemístit. Osvědčují se 
podložky pod květináče na kolečkách pod velké ná-
doby, což značně usnadňuje manipulaci. Je možno je 
zakoupit ve velkých zahradních centrech. 

Při běžném provozu bohatě stačí zákoutí s několika 
křesly, kde se dá v klidu vypít káva nebo si popovídat 
s milou návštěvou. Naprosto špičkovým zážitkem je 
posezení s knihou pod skleněným stropem s občas-
ným pohledem na hvězdy nebo zimní pohledy z tep-
la na padající sníh či zapadanou zahradu. Své kouzlo 
má i posezení v teple a suchu za deštivého počasí 
s volným výhledem. V době Vánoc se vše může pře-
skupit tak, aby hlavní dominantou prostoru zimní 
zahrady byl vánoční stromek. 

Obytnou zimní zahradu lze obývat po celý rok. 
Izolační dvojskla zajišťují  dostatečnou tepelnou 
ochranu. Příliš intenzivnímu vyhřívání v létě se dá 
zabránit zastřešením skleněnými prvky, které jsou 
opatřeny ochrannou solární folií nebo zvolit vhodné 
stínění. Používají se žaluzie, rolety nebo markýzy 
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s automatickým elektrickým nebo ručním ovládáním 
a velmi se osvědčilo i automatické větrání. Jelikož ani 
v chladném zimním období u vytápěné zimní zahra-
dy nemusí teplota klesat pod 15 stupňů, daří se zde 
tropickým rostlinám. 

Když venku tropí zima neplechy se sněhem a le-
dem, zimní zahrada vás přijme do své zelené laska-
vé náruče. Kvalitní konstrukce, dobrá izolace stěn 
a podlahy jsou nejlepší ochranou před vtíravým chla-
dem. Teploty nad 15 stupňů zajistí dobré podmínky 
pro parožnatky, ananasovníky, sleziník, kroton, led-
vinník, dračinku, šáchor, dipladénii, všechny druhy 
fíkovníků, sterlizie, palmy, banánovníky, pepřovní-

ky, kávovník, stejně jako pro  orchideje a tilandsie.
Teploty pod 15 stupňů do 5 stupňů svědčí akacii, ci-
trusům, azalkám, buganvilei, gardéniím, oleandrům, 
mučenkám, eukalyptům, ibiškům, kameliím a mno-
ha dalším druhům.

Toto jsou důvody, proč se obytné zimní zahrady těší 
stále větší pozornosti. Proto je i nabídka konstrukcí 
ze dřeva, hliníku, plastu v současné době velice 
široká., stejně jako nabídka zasklení, odvětrávání 
i stínění. Výhodné je si prohlédnout zimní zahradu 
u lidí, kteří jí již užívají a zcela nezbytné je obrátit se 
na firmu, která se tímto typem výstavby intenzivně 
a profesionálně zabývá a získat o ní reference.      mp

Přírodní léky 
na zimní neduhy

KŘEN

Jako léčivo se využívá kořen. Hlavní účinné látky jsou 
hořčičná silice, vitamín C a draslík.

Křen působí antibakteriálně, zvyšuje prokrvení sliz-
nic, vitamín C posiluje obranyschopnost organismu 
a draslík podněcuje činnost ledvin.

Strouhaný křen se doporučuje při infekcích ledvin 
a močových cest a také při bronchitidě. Také kašel 
a silné zahlenění horních cest dýchacích lze uvolnit 

směsí křenu a medu. Křenové obklady  se doporuču-
jí při astmatu, revmatismu, bolestech hlavy z nachla-
zení i při tenisovém lokti. 

Pozor: užívat v malém množství, při větších dávkách 
dráždí trávící orgány a ledviny. Při vnějším použití 
může vést k podráždění kůže a sliznic. Pozor na oči.

Křenový sirup:

1 lžíci čerstvě nastrouhaného křenu svařte s 1 lžící 
jemně nasekané cibule, 5 lžičkami medu a 5 lžícemi 
vody. Nechte vychladnout a užívejte 1 lžíci třikrát 
denně.

Křenová pasta na vnější použití:

3 lžíce čerstvě nastrouhaného křenu smíchejte se 4 lží-
cemi měkkého tvarohu a naneste na bolestivé klouby 
v 0,5cm vrstvě. Po 10 minutách odstraňte.                 eb

KAM NA VÝLET
Kutná Hora před „probouzením“

§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§

§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§

Možná to na první pohled vypadá jako reklama na 
bujarý noční život, ale opak je pravdou. Ráda bych 
vás nalákala na zimní procházku Kutnou Horou, do-
kud si ještě bez davů turistů jen líně podřimuje.

V pořadí již čtvrté slavnostní „Probouzení Kutné 
Hory“ je symbolicky naplánováno na 4. dubna. Kaž-
dé „Probouzení“, které zahajuje turistickou sezonu, 
je trochu jiné. Letošní ročník přichází s poněkud 
pikantním tématem „Kutná Hora nestoudná“. Město 
stříbra tak  poodhalí svoji odvrácenou stranu a před-
staví své bývalé hanbince a nevěstince.

Máte snad pocit, že Kutnou Horu dobře znáte, že 
není co objevovat? Kdepak, každé roční období má 
své kouzlo. To, co můžete vyzkoušet během zimy a v 
předjaří, v létě nezažijete. Třeba slyšet vlastní kroky 
v ulicích nebo mít Chrám sv. Barbory téměř sami 

pro sebe. V březnu se začínají otevírat další památky 
a můžete si například půjčit veliký klíč od Kaple Bo-
žího těla a procházet se v ní, co hrdlo ráčí. Vlastně zá-
leží na tom,  co člověk v chladnějším období vydrží. 
A nemusíte se bát prochladnutí, hned nedaleko této 
kaple nabízí záchranu příjemný restaurant Kometa.

V neposlední řadě vás k návštěvě Kutné Hory může 
zlákat žhavá novinka v podobě nově otevřeného 
Muzea historických kočárků. Nejmladší z kutno-
horských muzeí našlo svůj domov ve druhém patře 
Sankturinovského domu na Palackého náměstí. 
Muzeum, které bylo slavnostně otevřeno teprve 
21. prosince 2008, vzniklo díky sběratelské vášni lé-
kaře Jiřího Balého a podnikatele Vladislava Latislava. 
Muzejní benjamínek se zatím může pochlubit 145 
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exponáty kočárků, dětského nábytku, kojeneckého 
oblečení a zavinovaček. Stálá expozice se zaměřuje 
na období let 1860 – 1960, ale nejvíce kočárků je 
z meziválečných let. Otevřeno je denně od 10  do 17 
hodin.

I když je část památek během zimy zavřená, ty pří-
stupné vám na jednodenní návštěvu Kutné Hory 
jistě vystačí. Mohu doporučit dopravu linkovým 
autobusem 381. Každou sudou hodinu jedou přímé 
spoje z Prahy až do Kutné Hory.                                  eu

Interiér Kaple Božího těla v Kutné Hoře

V měsíci listopadu byly hlášeny časté závady na ve-
řejném osvětlení v různých částech obce Louňovice. 
Stav byl skutečně neuspokojivý. Dosavadní správce 
provozu veřejného osvětlení ukončil svoji činnost 
z důvodu nemoci. Obci se podařilo zajistit nového 
správce, který se s provozem veřejného osvětlení 
v obci musel nejprve seznámit. Hned se pustil do 
odstraňování závad. Předložil návrhy na vylepšení 
provozu, například výměnu mechanických časových 
spínačů za stmívače, instalování úspornějších svítidel 
apod.

Hlavním důvodem vzniklých závad na veřej-
ném osvětlení byly narušené kabely, k jejichž 
poškození došlo při provádění zemních prací 

v minulosti, např. při výstavbě vodovodu, kana-
lizace, telefonní sítě a pokládání elektrokabelů. 

Ve středu 12. listopadu 2008 proběhlo odborné 
vyhledání poruch na jednotlivých trasách elektric-
kého vedení veřejného osvětlení. Největší závada, 
která způsobovala výpadek veřejného osvětlení 
v celé lokalitě „U hájenky“, Na Zvoničce a na Hor-
ní návsi, byla zjištěna u lampy na rohu hotelu „U sv. 
Huberta“. K opravě poškozeného kabelu bylo nut-
no odkrýt kus chodníku, vykopat jámu, odhalit po-
škozený kabel   a provést opravu. Dílo se podařilo 
a horní část vesnice se zase rozsvítila.
Všem děkujeme za pochopení a trpělivost.   

mb

OHLASY Informace 
k veřejnému osvětlení

uuu
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Podobným povzdechem a stupňujícím se rozhořče-
ním asi reagovalo mnoho cestujících, kteří využívali 
autobusové spoje vedené na konečnou zastávku me-
tra trasy A – Depo Hostivař.

PETICE
Doposud se dopravce zřejmě nesetkal s tak maso-
vým odporem. Vzniklo hned několik petic jasně 
signalizujících, že zákazníci nemají o tuto změnu 
velký zájem. Dohromady svůj nesouhlas vyjádřilo 
více než 1 500 obyvatel z oblastí dotčených pláno-
vanými změnami tras příměstských autobusů. 

V den začínající platnosti nového jízdního řádu se 
zástupci organizace Ropid (Regionální organizátor 
Pražské integrované dopravy) v reportáži ČT vyjá-
dřili jasně. Odmítli se peticemi zabývat, smetli je 
se stolu s prohlášením, že na podpisových arších 
figurují osoby, které služby Ropid nevyužívají 
a petice jsou tak zmanipulované. Přitom dopravce 
může mít přehled jen o osobách s evidencí v da-
tabázi PID, nikoli o cestujících, kteří využívají jed-
notlivé jízdné. Nemůžeme se tomuto arogantnímu 
kroku divit, nevzali v potaz ani protesty zastupite-
lů několika obcí, včetně starosty Prahy 11 Dalibora 
Mlejnského, který je proti zvýšení dopravní zátěže 
v oblasti konečné stanice metra trasy C – Háje 
i celkovému přesunu dojíždějících osob na tuto 
nejvytíženější linku metra.

PRO A PROTI
Pokud jste se v dobré víře zúčastnili průzkumu vytí-
ženosti metra, který se uskutečnil 12. listopadu loň-
ského roku, asi se divíte, že tak zásadní rozhodnutí 
o změně trasování nepřichází až po vyhodnocení 
schopnosti linky C pojmout další cestující. Veškeré 
věcné argumenty Ropid odmítá s odůvodněním, že 
se jedná o testovací provoz a na základě vyhodno-
cení výsledků tohoto čtvrtletního testu, nevylučuje 
změny. Nemá cenu chytat Ropid za slovíčka, ale 
proč při vychvalování Hájů zdůrazňuje, že na Depo 
Hostivař jezdí jen každá druhá souprava a zapomene 
zmínit, že na „céčku“ také nejezdí všechny vlaky na 
konečnou? Trasa C má skutečně lepší intervaly, ale 
nějak se vytrácí drobná připomínka z praxe – ne do 
každé soupravy se Vám podaří takříkajíc „vecpat“.

Opouštíme modernější bezbariérově řešenou ko-
nečnou stanici s možností přestupů na tramvajové 
linky. Jak se tedy naplňuje proklamované zlepšení 
kvality služeb?

Informování cestujících o tak zásadní změně doprav-
ce také podcenil. Obávám se, že většina cestujících 
získala informaci o plánované změně nejprve od 
organizátorů petic a teprve následně z informačních 
materiálů Dopravního podniku. Ve větší míře se in-

formační tabule objevily teprve několik dní před 14. 
prosincem. 

ZMĚNA ZMĚNY
V pátek 12. prosince jsem si v odpoledních hodinách 
vytiskla všechny dostupné jízdní řády. Byla jsem zvě-
davá, jak to na Hájích vypadá, kde bude odjezdové 
stání příměstských autobusů a kde výstupní stanice. 
Čekalo mě úsměvné překvapení. Informační tabule 
byly „vandalsky počmárány“. Nějaký vtipálek na ně 
černým fixem vepsal „Změna změny, 382 zůstává na 
Depu Hostivař“.

Vyzbrojena čerstvě vytisknutým jízdním řádem 382 
(barva snad ještě ani nebyla zaschlá) vydala jsem se 
upozornit obsluhu infostánku na znehodnocení jistě 
draze pořízených cedulí. Dva prokřehlí studentíci 
se mi omlouvali, že cedule poškodili sami. „Přišlo to 
od primátora, 382 zůstává na Depu“. Podívala jsem 
se na stojan s jízdními řády a byla tam vylepená 
i 382, naopak chyběl jízdní řád 267. Že by někde byla 
skrytá kamera? Nikoli! Odevzdaně jsem si nafasovala 
již neplatné jízdní řády s ujištěním, že časy odjezdů 
jsou stejné.

V den „D“, v neděli 14. prosince, jsem se vydala 
s kamarádkou z Uhříněvsi do kina. Byl to zajímavý 
adrenalinový zážitek. Nemyslím film, ale cestování. 
Na většině zastávek visel původní jízdní řád před 
„změnou změny“, proto se kamarádka bála do 382 
přistoupit. I světelné nápisy na autobusech tvrdily, že 
se jede na Háje. Pro jistotu jsem se řidiče ještě zeptala. 
V autobuse pak zavládlo mírné zděšení. Následovaly 
dohady přerušované na každé zastávce zoufalým 
vysvětlování pana řidiče, že na Háje opravdu nejede 
a světelný nápis změnit nemůže. Na Depu Hostivař 
jsem si na infostánku nafasovala další neplatné jízdní 
řády. Ale co, když už se to natisklo, tak se to přece 
nevyhodí. Skoro to platí, jen to jezdí odjinud.

NA HÁJE NEBO NA DEPO? 
Alespoň u mě je odpověď na tuto otázku jednodu-
chá. Přece do Říčan a vlakem do Vršovic. (Ve špičce 
jezdí vlaky 4x za hodinu v intervalu 10 a 20 minut, 
linka S29 jede až do Vysočan.)

A vlastně, co si pořád stěžuji, mohla jsem dopadnout 
hůř. Třeba bydlet v Srbíně, kudy už žádný přímý spoj 
do Prahy nejezdí. Jsem opravdu zvědavá na výsledky 
„zkušebního provozu“. Kromě petic máme v rukou 
ještě jednu mocnou zbraň, jak přimět Ropid lépe 
komunikovat se zákazníky - a tím jsou naše peníze. 
Obce, které se shodly na společném postupu proti 
nekorektnímu jednání dopravců, zvažují možnost 
odmítnout podepsat smlouvy na příští rok. Dotace 
z obecních rozpočtů představují nezanedbatelnou 
položku příjmů těchto firem.                                      eu

NA HÁJE? ... A DO HÁJE!
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ELMI je menší stavební firma, na práce si najímám 
zkušené a hlavně osvědčené řemeslníky, protože na 
kvalitě jejich práce stojí úspěch firmy. Mým hlavním 
mottem je: „Nemít žádné reklamace!“ 

Moje firma již pro některé louňovické občany praco-
vala. Jednalo se vesměs o drobnější stavební práce. 
Ale mohu se už pochlubit i stavbou rodinného domu 
a nejen toho svého vlastního, který jsem postavil 
v Louňovičkách. Pro zákazníky je výhodné, když je 
stavební firma z blízkého okolí. Z finančního hledis-
ka je minimální režie (např. pro přesun materiálu 
nebo techniky, ubytování dělníků, cestovné), ope-
rativnost je pružnější  a je možné si prohlédnout, co 
už firma postavila. Jak říkám, je přínosné mít firmu 
u nosu. I pro mne je to velice zavazující. Nejsem ano-
nymním stavitelem a za kvalitu si musím ručit!

Kromě již zmiňovaných staveb na klíč mohu na-
bídnout: elektroinstalace, hromosvody, tepelná 
čerpadla, základové desky (pro zahradní altány 
nebo montované stavby), zateplování fasád, pří-
stavby, veškeré přípojky (kanalizace, voda, plyn), 
vybudování základových zemních částí pro ba-
zény. Často žádané jsou v poslední době různé 
rekonstrukce, přestavby a přístavby“.                  bu

Nová rubrika: INZERCE
Chtěli bychom vám ve Zpravodaji také přinášet informace o službách, které jsou nabízeny 
v naší obci, případně v nejbližším okolí, a to zejména s přihlédnutím k tomu, že jsou 
poskytovány našimi Louňováky, nebo těmi, kteří jsou s naší obcí úzce spjatí. Neklademe si za 
cíl uveřejnit jenom strohý reklamní inzerát, kterými jsme v každém periodiku zahlceni, ale 
především formou rozhovoru přiblížit provozovnu či kancelář, její vznik, služby…  Jednodušeji 
řečeno: trochu „polidštit“ neosobní reklamy.  

Vstoupil do České republiky v roce 2005 s jasným po-
sláním: vybudovat silný a úspěšný tým, který zajistí 
maximální spokojenost zákazníků.. 

Výjimečné postavení mezi ostatními RK je mj. dáno 
povinností všech našich realitních makléřů dodržo-
vat přísný Etický kodex a jednotný Reklamační 
řád, což je jistotou a garancí důsledného a spraved-
livého řešení všech případných reklamací.

Závěrem bych uvedla, že se na mě můžete obrátit ne-
jenom ohledně prodeje či nákupu nemovitosti, ale 
i v případě zájmu o pozici realitního makléře.“

Lenka Štěpánková
739 486 560

lenka.stepankova@remax-czech.cz

RE/MAX magic  – realitní kancelář
Realitní kancelář se sídlem v Říčanech, Černokos-
telecká 55/31 se zabývá  prodejem a pronájmem 
nemovitostí, právním a finančním servisem.  
V současné době má v nabídce 260 nemovitostí 
a pracuje pro ní 14 makléřek a makléřů. Požádali 
jsme jednu z nich – paní Lenku Štěpánkovou 
(L.Š.), aby nám ve stručnosti tuto RK přiblížila.  

L.Š.:„Začala bych trochou historie. RE/MAX, nej-
úspěšnější síť realitních kanceláří na světě, byla 
založena v r. 1973 v Denveru (Colorado, USA). 
Strategií bylo zavedení inovačního modelu, 
který byl nazván „REal estate MAXimus“, jehož 
počáteční písmena jsou i názvem společnosti. 
Do češtiny bychom to mohli volně přeložit jako 
realitní maximální služby.“

Pan Miloš Slavík nám svoji firmu, jako zakla-
datel a majitel, prezentoval takto:
„Podnikat jsem začal již v roce 1992, o šest let později 
jsem se specializoval na elektropráce, o čemž svědčí 
i první písmena v názvu firmy. V roce 2007 jsem firmu 
rozšířil na provádění kompletních stavebních činnos-
tí. To znamená, že mohu postavit dům od A až do Z. 

ELMI – stavební firma

stavební práce •elektroinstalace
podlahové topení •tepelná čerpadla LOUŇOVICE, K HORCE 219, TEL. 776 284 252, 

www.elmi.cz

§§§
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MINULOST  a  SOUČASNOST

Dobová fotografie z roku 1969 – Kutnohorská silnice zavátá sněhem

Současný stav Kutnohorské silnice směrem na Vyžlovku 
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